

Endometriosis

[en-doh-mee-tree-oh-sis]

A chronic disease where tissue similar to the lining of the uterus grows abnormally elsewhere in the body.

1 in 10* girls and women, and unmeasured numbers of two-spirit, transgender, and gender-diverse people live with endometriosis

*At least

Common symptoms

- Pelvic pain
- Period pain
- Bladder symptoms (pain, urgency, frequency)
- Pain with sex or bowel movements
- Fertility challenges
- Gastrointestinal issues (constipation, diarrhea, bloating)
- Fatigue

Talk to your doctor if you have any questions or concerns.

You are not alone. Endometriosis affects almost 2 million Canadians.

For more information and extensive resources about endometriosis, including videos, downloadable PDFs** and blogs from people with lived experience of endometriosis, visit our website.

[EndometriosisNetwork.com](https://www.endometriosisnetwork.com)

Financial contribution:



Clinical expert review by:



The views expressed herein do not necessarily represent the views of Health Canada.



RESOURCES

** Developed with support from the Health Canada Sexual and Reproductive Health Fund. The content was guided by an advisory group of people with lived experience of the disease, prepared by a medical writer, and reviewed by clinical experts.

<https://www.cmaj.ca/content/195/10/E363>

L'endométriose

[an-do-mé-tri-yoz]

L'endométriose est une maladie chronique dans laquelle des tissus semblables à la muqueuse de l'utérus se développent anormalement ailleurs dans le corps.

1 sur 10* filles, femmes et nombre non mesuré de personnes bispirituelles, transgenres et de diverses identités de genre vivent avec l'endométriose

*Au moins

Symptômes courants :

- Douleur pelvienne
- Règles douloureuses
- Symptômes vésicaux
- Douleur liée au sexe
- Défis de fertilité
- Problèmes gastro-intestinaux
- Fatigue

Parlez à votre médecin si vous avez des questions ou des préoccupations.

Tu n'es pas seul. L'endométriose touche près de 2 millions de Canadiens.

Les ressources sont disponibles sur EndometriosisNetwork.com ou scannez le code.

reseaudelendometriose.com

Contribution financière :



Les opinions exprimées ici ne représentent pas nécessairement celles de Santé Canada.

Examen par un expert clinique par :



RESSOURCES

Élaboré avec le soutien du Fonds pour la santé sexuelle et génésique de Santé Canada. Le contenu a été guidé par un groupe consultatif de personnes ayant vécu la maladie, préparé par un rédacteur médical et revu par des experts cliniques.

<https://www.cmaj.ca/content/195/10/E363>

Endometriosis

[en-doh-mee-tree-oh-sis]

A chronic disease where tissue similar to the lining of the uterus grows abnormally elsewhere in the body.

L'endométriose

[an-do-mé-tri-yoz]

L'endométriose est une maladie chronique dans laquelle des tissus semblables à la muqueuse de l'utérus se développent anormalement ailleurs dans le corps.

Common symptoms:

- Painful periods
- Pelvic pain
- Bladder symptoms
- Pain with sex
- Fertility challenges
- Gastrointestinal issues
- Fatigue

Talk to your doctor if you have any questions or concerns.

You are not alone. Endometriosis affects almost 2 million Canadians.

Resources are available at [EndometriosisNetwork.com](https://www.endometriosisnetwork.com) or scan the code.



<https://www.cmaj.ca/content/195/10/E363>

Symptômes courants :

- Règles douloureuses
- Douleur pelvienne
- Symptômes vésicaux
- Douleur liée au sexe
- Défis de fertilité
- Problèmes gastro-intestinaux
- Fatigue

Parlez à votre médecin si vous avez des questions ou des préoccupations.

Tu n'es pas seul. L'endométriose touche près de 2 millions de Canadiens.

Les ressources sont disponibles sur reseaudelendometriose.com ou scannez le code.



Financial contribution:



The views expressed herein do not necessarily represent the views of Health Canada.

Clinical expert review by:



Contribution financière :



Les opinions exprimées ici ne représentent pas nécessairement celles de Santé Canada.

Examen par un expert clinique par :

